
Notatka ze spotkania uczestników Giżyckiego Partnerstwa Lokalnego w dniu 9 marca 
2010 r. w Izbie Edukacji Przyrodniczo – Leśnej „Quercus” 

 
 

Spotkanie rozpoczęła lider grupy Pani Ewa Stajuda przedstawiając uczestników spotkania 
oraz zaproszonych gości. Lider przybliżył zaproszonym gościom ideę Giżyckiego Partnerstwa 
Lokalnego. Pani Stajuda zaprezentowała efekty prac warsztatowych z poprzednich spotkań  
w ramach GPL tj. 4  propozycje projektów: 

- „Eko-żeglarstwo” 
- „Eko – toalety miejskie” 
- „Wodą bliżej” 
- „Mazury – cud natury przez cały rok”. 
Lider grupy zaproponowała wyeliminowanie z w/w pakietu projektów turystycznych  
i ekologicznych a pozostanie w kręgu projektów związanych z wodą. 

 
Lider grupy opowiedziała o projekcie powstania portów schronienia ze Szczytna. Taki projekt 
został złożony o dofinansowanie ze środków unijnych z RPO, w który zaangażowanych jest 
kilka gmin m.in. Orzysz, Mikołajki. Temat podjęli Pan Kurowicki i Pan Zdanowicz, którzy 
przez krótki czas pracowali przy projekcie, ale zrezygnowali z powodów o których nie chcieli 
mówić. 
 
Pani Stajuda zaproponowała dyskusję wokół 3 obszarów tematycznych tj.: 

1. Odbieranie nieczystości z jachtów 
2. Udrożnienie  szlaków wodnych 
3. Właściwe oznakowanie szlaków wodnych 

 
Ad. 1 
 Głos w sprawie zabrała Pani Stańczyk, która zwróciła uwagę na główny problem jakim jest 
możliwość doprowadzenia rurociągów do jezior, który hamuje plan zagospodarowania 
przestrzennego terenu gminy. Przybliżyła stronę techniczną budowy bazy odbioru 
nieczystości tj.  
- muszą być rurociągi odprowadzające i doprowadzające 
- przepompownia 
- neutralizator. 
Pan Zdanowicz wypowiedział się na temat procesu powstawania portów. Port zgodnie  
z prawem składa się z 3 części: 
- akwatorium 
- nabrzeże 
- terytorium ( infrastruktura: toalety, ścieki itp.). Stwierdził, iż ten proces powinien zacząć się 
od infrastruktury czyli od  wydania wszelkich zgód nie zaś odwrotnie np. od budowy 
pomostów. 
Pan Andrzej Olszewski zapoznał uczestników spotkania z przykładem odbioru śmieci na 
wodzie w Iławie, gdzie nieczystości odbiera pływający statek. 
 
Ad. 2 
Zwrócono uwagę na fakt rozwoju osad znajdujących się w sąsiedztwie jezior w sytuacji 
udrożnienia szlaków wodnych, rozwój agroturystyki. 
 
 
 



Ad. 3  
Pan Zdanowicz zwrócił uwagę na podział wód na żeglowne, które są oznakowane zgodnie  
z prawem i nieżeglowne, które nie mają oznakowania ( nawet strefy ciszy nie są 
oznakowane).Oznakowanie polegałoby np. na umieszczenie na wodach  oświetlonych boi. 
 
Ponadto Pan Kurowicki opowiedział o projekcie budowy portu schronienia na wyspie  
z ośrodkiem szkolenia, gdzie mogłaby się mieścić baza WOPR. Jest to centralne miejsce 
Mazur i nie jest to strefa chroniona z doskonałym widokiem dookoła. W ramach działalności 
stowarzyszenia poczyniono już próby sprawdzenia twardości terenu, ale problem leży  
w kwestii finansowej. 
 
Pani Stajuda podziękowała uczestnikom GPL oraz zaproszonym gościom za przybycie na 
spotkanie. Nie ustalono terminu następnego spotkania. 
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